
Protokół Nr XCIV/10 
z XCIV /nadzwyczajnej/ sesji Rady Miejskiej w Łodzi 

odbytej w dniu 15 września 2010 r. 
 

 
I. Stan Rady: 
 
 
43 radnych, obecnych – 37 radnych, nieobecnych – 6 radnych, w tym 2 radnych 
nieusprawiedliwionych 
 
Radni nieobecni: 
 
1/ p. Barbara Masłowska, 
2/ p. Grzegorz Matuszak, 
3/ p. Jan Mędrzak – uspr. , 
4/ p. Ilona Orczykowska – uspr., 
5/ p. Grażyna Przanowska, 
6/ p. Witold Skrzydlewski.  
 
 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  
 
 
 
II. Obrady rozpoczęły się o godz. 16,10.  
 
 
III. Ustalenia 
 
 
Ad pkt 1 - Otwarcie sesji - wyznaczenie sekretarzy obrad - komunikaty organizacyjne – 

propozycje ograniczeń czasowych wystąpień - propozycje zmian 
w porządku obrad. 

 
 
Otwarcia obrad XCIV /nadzwyczajnej/ sesji Rady Miejskiej w Łodzi zwołanej na wniosek 
Pełniącego Funkcję Prezydenta Miasta Łodzi w trybie art. 20 ust. 3 o samorządzie gminnym 
dokonał przewodniczący Rady Miejskiej p. Tomasz Kacprzak. Treść wniosku stanowi 
załącznik nr 2 do protokołu. W dalszej kolejności powitał radnych i zaproszonych gości 
uczestniczących w obradach. Następnie poinformował, że zgodnie z podpisami na liście 
obecności na sali obrad obecnych jest 36 radnych i Rada Miejska może podejmować 
stosowne uchwały.  
 
W dalszej kolejności prowadzący obrady na sekretarzy obrad wyznaczył następujących 
radnych: 
1/ p. Patrycję Wójcik,  
2/ p. Tadeusza Gapińskiego. 
 
Następnie prowadzący obrady, przewodniczący Rady Miejskiej p. Tomasz Kacprzak 
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powiedział, że w związku z wprowadzeniem elektronicznego systemu głosowania sekretarze 
obrad nie będą liczyli głosów. Swoją czynność podejmą w przypadku awarii lub odejścia 
przez Radę Miejską od elektronicznego głosowania. 
 
Prowadzący obrady, przewodniczący Rady Miejskiej p. Tomasz Kacprzak w ramach 
komunikatów organizacyjnych poinformował, że: 
1/ przewodniczący Klubu Radnych Lewica p. Władysław Skwarka powiadomił o przyjęciu do 

Klubu radnego p. Tadeusza Gapińskiego,  
2/ w dniu wczorajszym przekazał na ręce pełniącego funkcję prezydenta Miasta p. Tomasza 

Sadzyńskiego oświadczenia majątkowe radnych celem publikacji w Biuletynie 
Informacji Publicznej. 

 
W dalszej kolejności prowadzący obrady, przewodniczący Rady Miejskiej p. Tomasz 
Kacprzak zaproponował wprowadzenie ograniczeń czasowych wystąpień: przewodniczący 
klubów – 8 min, przewodniczący Komisji - 7 min, indywidualne wystąpienia - 5 min (radny 
może wystąpić tylko 1 raz), replika - 1 min, Prezydent Miasta i Wiceprezydenci - 10 min. 
Dyskusja na temat  interpelacji: radny interpelujący - 5 min - radny może wystąpić 1 raz, inni 
radni - 2 min - radny może wystąpić 1 raz, Prezydent Miasta i Wiceprezydenci - 10 min, 
radny interpelant na zakończenie - do 1 min. Ustne interpelacje, zapytania, wolne wnioski - 
do 3 min, pisemne interpelacje: do wyczytania - ilość stron bez ograniczeń, wygłaszana 
tezowo - do 3 min. 
 
Następnie prowadzący obrady, przewodniczący Rady Miejskiej p. Tomasz Kacprzak 
poddał pod głosowanie propozycję ograniczeń czasowych wystąpień. 
 
Przy 27 głosach „za”, 3 głosach „przeciwnych” oraz 2 głosach „wstrzymujących się” Rada 
Miejska przyjęła propozycję wprowadzenia ograniczeń czasowych wystąpień. Wydruk 
z głosowania elektronicznego stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 
Prowadzący obrady, przewodniczący Rady Miejskiej p. Tomasz Kacprzak 
poinformował, że wraz z zawiadomieniem o zwołaniu sesji Rady Miejskiej doręczony został 
radnym porządek obrad stosownie do art. 20 ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym. 
Stosownie do art. 20 ust. 1a ustawy o samorządzie gminnym, Rada może wprowadzić zmiany 
w porządku obrad bezwzględną większością głosów ustawowego składu Rady /w przypadku 
Rady Miejskiej w Łodzi są to 22 głosy/. W przypadku sesji nadzwyczajnej dodatkowo 
wymagana jest zgoda wnioskodawcy. 
Następnie, w związku z § 9 ust. 2 znowelizowanego Regulaminu Pracy Rady Miejskiej 
przystąpiono do zgłaszania wniosków dotyczących porządku obrad oraz wniosków 
o charakterze formalnym.  
 
Prowadzący obrady, przewodniczący Rady Miejskiej p. Tomasz Kacprzak  
zaproponował wprowadzenie do porządku obrad w pkt 6a projektu uchwały w sprawie 
przedstawiciela Miasta Łodzi w Zgromadzeniu Ogólnym Związku Miast Polskich – druk 
BRM nr 211/2010. Następnie mówca powiedział: „Jest to projekt pilny. W dniu jutrzejszym 
odbywa się posiedzenie Zgromadzenia Ogólnego Związku Miast Polskich w Kaliszu, na 
którym nie mogę być obecny. Nie chciałbym, by Łódź rezygnowała z prawa głosu, dlatego 
przygotowałem przedmiotowy projekt uchwały, aby delegatem na Zgromadzenie był  
wiceprzewodniczący Rady Miejskiej p. Czesław Telatycki”. 
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Pełniący funkcję prezydenta Miasta p. Tomasz Sadzyński wyraził zgodę na zmianę 
porządku obrad nadzwyczajnej sesji. 
 
Następnie wobec braku innych propozycji, przystąpiono do głosowania zgłoszonej 
propozycji zmiany w porządku obrad.  
 
W dalszej kolejności prowadzący obrady, przewodniczący Rady Miejskiej p. Tomasz 
Kacprzak  poddał pod głosowanie propozycję wprowadzenia do porządku obrad w pkt 6a 
projektu uchwały w sprawie przedstawiciela Miasta Łodzi w Zgromadzeniu Ogólnym 
Związku Miast Polskich – druk BRM nr 211/2010.  
 
Przy 33 głosach „za”, braku głosów „przeciwnych” oraz braku głosów „wstrzymujących 
się” Rada Miejska wprowadziła powyższy projekt uchwały do porządku obrad /wniosek 
uzyskał bezwzględną większość ustawowego składu Rady – 22 głosy/. Wydruk z głosowania 
elektronicznego stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
 
Porządek obrad po zmianach stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
 
 
 
Ad pkt 2 – Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 
 
 
Prowadzący obrady, przewodniczący Rady Miejskiej p. Tomasz Kacprzak   poprosił, aby 
przewodniczący klubów radnych zgłaszali swoich przedstawicieli do Komisji Uchwał 
i Wniosków. 
 
Przewodniczący Klubu Radnych Lewica, p. Władysław Skwarka zgłosił kandydaturę 
radnego p. Józefa Niewiadomskiego. 
 
Przewodniczący Klubu Radnych Platformy Obywatelskiej, p. Mateusz Walasek zgłosił 
kandydaturę radnej p. Agnieszki Nowak. 
 
Przewodnicząca Klubu Radnych Prawa i Sprawiedliwości, p. Bożenna Jędrzejczak 
zgłosiła kandydaturę radnego p. Kazimierza Kluski. 
 
Zgłoszeni kandydaci wyrazili zgodę na pracę w Komisji Uchwał i Wniosków. 
 
Następnie wobec braku innych propozycji prowadzący obrady, przewodniczący Rady 
Miejskiej p. Tomasz Kacprzak poddał pod głosowanie zaproponowany skład Komisji 
Uchwał i Wniosków. 
 
Przy 32 głosach „za”, braku głosów „przeciwnych” i braku głosów „wstrzymujących się” 
Rada Miejska powołała Komisję Uchwał i Wniosków w składzie: 

• p. Kazimierz Kluska, 
• p. Józef Niewiadomski, 
• p. Agnieszka Nowak. 

 
Wydruk z głosowania elektronicznego stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
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Ad pkt 3 - Przyjęcie protokołu z XCII sesji Rady Miejskiej w Łodzi. 
 
 
Prowadzący obrady, przewodniczący Rady Miejskiej p. Tomasz Kacprzak   
poinformował, że protokół z XCII sesji Rady Miejskiej w Łodzi odbytej w dniu 25 sierpnia 
2010 r. był wyłożony do wglądu w Biurze Rady Miejskiej. Dotychczas uwag nie zgłoszono, 
wobec czego stwierdził, że protokół z XCII sesji Rady Miejskiej w Łodzi został przyjęty. 
 
 
 
Ad pkt 4 - Sprawozdania z wykonania uchwał Rady Miejskiej i z działalności Pełniącego 

Funkcję Prezydenta Miasta Łodzi w okresie między sesjami. 
 
 
Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych podczas obrad XCII i XCIII sesji Rady 
Miejskiej odbytych w dniach 25 sierpnia i 8 września 2010 r. przedstawiła sekretarz Miasta 
p. Barbara Mrozowska - Nieradko. Szczegółowa treść sprawozdania stanowi załącznik 
nr 7 do protokołu.  
 
Następnie pełniący funkcję prezydenta Miasta p. Tomasz Sadzyński przedstawił 
sprawozdanie ze swojej działalności w okresie między sesjami tj. od 6 do 12 września 2010 r. 
Szczegółowa treść sprawozdania stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
 
Prowadzący obrady, przewodniczący Rady Miejskiej p. Tomasz Kacprzak ogłosił 
30 sekundową przerwę obiadową. 
 
 
 
Ad pkt 5 - Informacja o trybie i sposobie załatwienia interpelacji i zapytań radnych (po 

przerwie obiadowej). 
 
 
Informację o trybie i sposobie załatwienia interpelacji radnych zgłoszonych podczas obrad 
XCII i XCIII sesji odbytych w dniach 25 sierpnia i 8 września 2010 r. oraz w okresach 
międzysesyjnych przedstawiła sekretarz Miasta p. Barbara Mrozowska - Nieradko, której 
treść stanowi załącznik nr 9 do protokołu.  
 
 
Następnie zgodnie z treścią § 32 ust. 5 Regulaminu Pracy Rady Miejskiej w Łodzi 
przystąpiono do dyskusji nad sposobem udzielenia odpowiedzi na złożone interpelacje. 
 
1. Radny p. Tadeusz Morawski powiedział m.in.: „Otrzymałem odpowiedź od 

wiceprezydenta Miasta p. Dariusza Jońskiego na temat harmonogramu prac związanych z 
planem budowy nowego Schroniska dla Zwierząt. Pragnę zapytać, czy został już 
ogłoszony przetarg na wykonanie projektu Schroniska oraz czy w projekcie budżetu 
Miasta Łodzi na 2011 rok zabezpieczono środki finansowe na zorganizowanie przetargu 
na budowę Schroniska? Świadom jestem tego, że mój mandat wygasa 12 listopada 2010 
r., będzie nowy skład Rady Miejskiej w Łodzi. My już prawdopodobnie nie będziemy 
opiniowali projektu budżetu Miasta Łodzi na rok 2011, dlatego proszę wiceprezydenta 
Miasta p. Dariusza Jońskiego o poinformowanie mnie, czy w projekcie budżetu na rok 
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przyszły zostały zabezpieczone środki na zorganizowanie przetargu na budowę 
Schroniska dla Zwierząt?”.  

 
Wiceprezydent Miasta p. Dariusz Joński powiedział: „Ogłoszono już informację na temat 
przetargu na budowę Schroniska dla Zwierząt. Chcemy już w tym roku uzyskać projekt. 
Oczywiście środki na budowę Schroniska dla Zwierząt chcemy zapisać w przyszłorocznym 
budżecie Miasta”.  
 
Innych zgłoszeń nie było.  
 
 
 
Ad pkt 6 – Interpelacje i zapytania pisemne (po przerwie obiadowej). 
 
 
Radna, p. Marianna Ciecierska skierowała do pełniącego funkcję prezydenta Miasta 
p. Tomasza Sadzyńskiego dwie interpelacje /bez odczytania/. Pierwsza dot. możliwości 
otrzymania większego mieszkania przez rodzinę Miklaszewskich. Szczegółowa treść 
interpelacji stanowi załącznik nr 10 do protokołu. Druga interpelacja dot. podania danych 
statystycznych odnośnie liczby osób niepełnosprawnych i starszych w Łodzi. Szczegółowa 
treść interpelacji stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
 
Radny, p. Krzysztof Stasiak skierował do pełniącego funkcję prezydenta Miasta p. Tomasza 
Sadzyńskiego interpelację /bez odczytania/ dot. nierównomiernego dostępu do programu 
szczepień ochronnych łodzian przeciw grypie. Szczegółowa treść interpelacji stanowi 
załącznik nr 12 do protokołu. 
 
Radny, p. Marian Papis skierował do pełniącego funkcję prezydenta Miasta p. Tomasza 
Sadzyńskiego interpelację /bez odczytania/ dot. przedstawienia wykazu wszystkich usług 
wraz z kwotami i wynagrodzeniami świadczonych na rzecz Miasta w latach 2002-2010 przez 
firmę używającą w swojej nazwie wyrazu SPRZĘTOBUD. Szczegółowa treść interpelacji 
stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 
 
Radny, p. Tomasz Trela skierował do pełniącego funkcję prezydenta Miasta p. Tomasza 
Sadzyńskiego dwie interpelacje /bez odczytania/. Pierwsza dot. możliwości przeprowadzenia 
remontu w budynku przy ul. Mianowskiego 38. Szczegółowa treść interpelacji stanowi 
załącznik nr 14 do protokołu. Druga interpelacja dot. podjęcia, za pośrednictwem 
odpowiednich służb, interwencji w budynku przy ul. Fabrycznej 3, w którym nocami 
gromadzą się nieznani lokatorom osobnicy spożywający alkohol. Szczegółowa treść 
interpelacji stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 
 
 
 
Ad pkt 6a - Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przedstawiciela Miasta Łodzi w 

Zgromadzeniu Ogólnym Związku Miast Polskich – druk BRM nr 211/2010. 
 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej p. Tomasz Kacprzak powiedział: „Nie mogę uczestniczyć 
w jutrzejszym posiedzeniu Zgromadzenia Ogólnego Związku Miast Polskich. Mógłbym 
wydelegować w razie swojej nieobecności zastępcę, ale wówczas nie miałby on prawa głosu 
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na Zgromadzeniu. Dlatego też proponuję podjęcie przedmiotowej uchwały, dzięki której 
Miasto będzie reprezentowane przez wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej p. Czesława 
Telatyckiego”. 
 
Następnie wobec braku pytań, opinii komisji Rady Miejskiej, stanowisk klubowych, głosów 
w dyskusji indywidualnej oraz propozycji do Komisji Uchwał i Wniosków – prowadzący 
obrady, przewodniczący Rady Miejskiej p. Tomasz Kacprzak poddał pod głosowanie 
projekt uchwały w przedmiotowej sprawie opisany w druku BRM nr 211/2010. 
 
Przy 35 głosach „za”, braku głosów „przeciwnych” oraz 1 głosie „wstrzymującym się” 
Rada Miejska podjęła uchwałę Nr XCIV/1727/10 w sprawie przedstawiciela Miasta Łodzi w 
Zgromadzeniu Ogólnym Związku Miast Polskich, której treść stanowi załącznik nr 16 do 
protokołu, a wydruk z głosowania elektronicznego załącznik nr 17 do protokołu. 
 
 
 
Ad pkt 7 - Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia „Studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta 
Łodzi” - druk nr 139/2010. 

 
 
Radny p. Michał Król zgłosił wniosek formalny o odesłanie przedmiotowego projektu 
uchwały do Komisji Planu Przestrzennego, Budownictwa, Urbanistyki i Architektury. 
Następnie mówca powiedział: „Autorem powyższego wniosku jest Komisja Planu 
Przestrzennego, Budownictwa, Urbanistyki i Architektury, która obecnie pracuje nad 
uwagami zgłoszonymi do projektu Studium. Niestety jeszcze wszystkich uwag nie 
rozpatrzyła. Komisja pragnie pochylić się nad wszystkimi uwagami, aby móc przekazać 
Radzie Miejskiej swoją opinię w przedmiotowej sprawie”. 
 
Prowadzący obrady, przewodniczący Rady Miejskiej p. Tomasz Kacprzak poddał pod 
głosowanie wniosek o odesłanie przedmiotowego projektu uchwały do Komisji Planu 
Przestrzennego, Budownictwa, Urbanistyki i Architektury. 
 
Przy 36 głosach „za”, braku głosów „przeciwnych” oraz 1 głosie „wstrzymującym się” 
wniosek został przyjęty. Wydruk z głosowania elektronicznego stanowi załącznik nr 18 do 
protokołu. 
 
Pełniący funkcję prezydenta Miasta p. Tomasz Sadzyński powiedział: „Pragnę 
zaapelować do Komisji Planu Przestrzennego, Budownictwa, Urbanistyki i Architektury, aby 
uwagi zgłoszone do Studium były procedowane dzień po dniu, aż do momentu kiedy zostaną 
one wszystkie przeprocedowane. Bardzo bym prosił, aby Komisja rozpatrując zgłoszone 
uwagi brała pod uwagę kontekst całego Studium i wpływu dla wszystkich mieszkańców 
Łodzi. Rekomendowałbym też jeszcze jedną rzecz, aby były procedowane uwagi, które budzą 
wątpliwości. Z mojej oceny, większość rozpatrzonych uwag nieuwzględnionych lub 
uwzględnionych częściowo są uwagami, które nie budzą wątpliwości. Wtedy to 
procedowanie będzie o wiele szybsze. Pragnę przypomnieć, że pierwsza prezentacja Studium 
miała miejsce na sesji na początku lipca br. Teraz jest już połowa września. Studium było 
ogólnie dostępne jeszcze przed lipcem. Prosiłbym Komisję, aby procedowanie było jak 
najszybsze, aczkolwiek skrupulatne i  wymagające odpowiedniego omówienia. Myślę, że 
formuła pominięcia punktów, które nie budzą niczyich wątpliwości byłaby bardzo dobra”. 



 7

 
Przewodniczący Rady Miejskiej p. Tomasz Kacprzak powiedział: „Przypominam, że na 
sesji w dniu 25 sierpnia br. dotarła do radnych opinia prawna, która zmieniła tryb i 
procedowanie studium. Pewnie, gdyby ta opinia była znana radnym wcześniej, to już byśmy 
zakończyli procedowanie przedmiotowego projektu uchwały”. 
 
Przewodniczący Komisji Planu Przestrzennego, Budownictwa, Urbanistyki i 
Architektury, radny p. Jerzy Loba powiedział: „Uwzględniając oczekiwania zarówno 
pełniącego funkcję prezydenta Miasta p. Tomasza Sadzyńskiego, wszystkich radnych oraz 
mieszkańców Łodzi, którzy uwagi skierowali do Komisji chcielibyśmy jak najszybciej 
zakończyć procedowanie. Co do trybu procedowania, czy to mają być wybrane uwagi, czy też 
pogrupowane, czy też wszystkie po kolei, to oczywiście toczyła się na ten temat dyskusja. 
Były różne propozycje. Problem polegał na tym, że bardzo trudno było zgodzić się na jakieś 
kryteria, które byłyby przez wszystkich zaakceptowane, według których moglibyśmy wybrać 
uwagi do procedowania. Wiem, że bardzo łatwo odrzucić uwagi, które nie wzbudzają 
żadnych emocji i dyskusji, jednak w pewnym momencie pojawiają się pewne wątpliwości. 
Komisja przyjęła wniosek formalny, aby głosować każdą uwagę po kolei. Osoby, które były 
dzisiaj na Komisji zauważyły chyba, że to przebiega dość sprawnie. Uwagi, które nie 
wzbudzają kontrowersji zabierają bardzo mało czasu. Początkowo było wiele uwag 
technicznych i formalnych, stopniowo Komisja doszła do takiej wprawy, że traci na to mało 
czasu. Proponuję zwołanie posiedzenia Komisji w dniu jutrzejszym o godz. 10,00. Będziemy 
obradować z przerwą, czyli od godz. 10,00 do godz. 13,00. Potem będzie godzinna przerwa 
obiadowa. Następnie powrócimy do pracy od godz. 14,00 do godz. 17,00. W sumie będziemy 
obradować ok. 6 godzin. Jeżeli nie uda nam się wyczerpać wszystkich punktów i uwag, to 
będziemy kontynuować swoją pracę w piątek o tych samych godzinach”. 
 
 
 
Ad pkt  8 - Zapytania i wolne wnioski.  
 
 
Radny p. Władysław Skwarka powiedział: „Nie cieszyłbym się na miejscu p. J. Loby, bo to 
wcale nie idzie tak sprawnie jakby się wydawało. Może dobrano złą  metodę pracy? Wiele ze 
zgłoszonych wniosków jest tożsamych lub wykluczających się ze sobą. Jak będziecie 
Państwo głosowali każdą uwagę osobno, to wyjdzie galimatias. Musicie najpierw ustalić, co 
na tym terenie ma być i dopiero głosować te wnioski, które mówią o czymś innym. Gdyby 
Komisja Rewizyjna pracowała w taki sposób, to mieszkańcy Łodzi nigdy nie dowiedzieliby 
się kiedy ich skargi zostaną rozpatrzone. Mam prośbę do pełniącego funkcję prezydenta 
Miasta p. Tomasza Sadzyńskiego. Łódź ma ponad 4.000 gospodarstw rolnych, jest 
największym Miastem, które posiada taki areał rolny na swoim terenie. Łódź jest 
największym właścicielem terenów zielonych w Europie z dużych miast i to przyrody dziko 
rosnącej. Chciałbym prosić pełniącego funkcję prezydenta Miasta p. Tomasza Sadzyńskiego 
w imieniu wszystkich, którym  zdrowy rozsądek jest najważniejszy, aby wykreślił zapisy 
mówiące o tym, że należy zalesić tereny zurbanizowane. To jest niemożliwe i nie do 
wytrzymania dla budżetu Miasta. Nie wyobrażam sobie, żeby prywatny właściciel działki 
chciał na nasz wniosek zalesić sobie tę działkę. Miasta nie stać na to, żeby wykupić te tereny. 
Zalesić może byśmy zalesili. Tak naprawdę, to w Łodzi jest dużo terenów zielonych i nie 
trzeba koniecznie zabudowanych już nieruchomości wyburzać i sadzić tam drzew. Jeżeli ten 
problem by został rozwiązany przez Pana Prezydenta, to myślę, że pozostałe, które się 
wykluczają lub drobne rzeczy mogłyby przejść w Komisji Planu Przestrzennego, 
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Budownictwa, Urbanistyki i Architektury dość szybko. Proszę przewodniczącego Komisji 
Planu Przestrzennego, Budownictwa, Urbanistyki i Architektury, radnego p. Jerzego Lobę, 
aby przyjął taką metodykę pracy, aby pogrupował wnioski. W innym przypadku Komisja 
będzie pracowała dzień i noc przez trzy tygodnie i jeszcze nie skończy. Uporządkujcie 
wnioski i dopiero głosujcie. Podpowiadam tylko, bo jestem człowiekiem, który bardzo chce, 
aby Studium w  tej kadencji zostało przyjęte”. 
 
Radna p. Anna Lucińska powiedziała: „Pragnę poinformować, że w dniu jutrzejszym od 
godz. 14,00 do godz. 16,00 zaplanowane jest posiedzenie Komisji Ochrony i Kształtowania 
Środowiska. Chciałabym, aby posiedzenie odbyło się bez zakłóceń. Niektórzy radni nie mogą 
być obecni na dwóch posiedzeniach jednocześnie. Apeluję do przewodniczącego Komisji 
Planu Przestrzennego, Budownictwa, Urbanistyki i Architektury, radnego p. Jerzego Loby, 
aby umożliwił odbycie posiedzenia Komisji Ochrony i Kształtowania Środowiska”. 
 
Radny p. Jerzy Loba powiedział: „Uważam, że zbytni pośpiech nie zawsze jest wskazany. 
Nie ukrywam, że zgłosiłem się do głosu po wypowiedzi radnego p. W. Skwarki. Chciałem 
powiedzieć, że ja się nie cieszę z tego powodu, ponieważ jest to bardzo trudne zadanie. 
Stwierdziłem tylko pewien fakt. Gdyby  radny p. W. Skwarka był dziś  na Komisji Planu 
Przestrzennego, Budownictwa, Urbanistyki i Architektury, to zauważyłby, że posiedzenie 
przebiega sprawnie. Mówiłem o trudnościach jeśli chodzi o kryterium. W tej chwili nie chcę 
mówić o konkretnych rozstrzygnięciach, natomiast w jaki sposób, to jak obraduje Komisja 
podlega temu kryterium, żeby wnioski grupować. W przypadku, kiedy mówiliśmy o sprawie 
ul. Okólnej 118, to uwagi zostały zblokowane. Do omawianego punktu zostało dodanych 16 i 
Komisja przegłosowała 17 uwag. Taka jest metoda. Nie robimy tego chaotycznie, tylko po 
kolei. Wtedy, kiedy są sprawy dot. tego samego miejsca lub dokładnie tej samej sprawy to 
oczywiście głosujemy to an black i to przebiega sprawnie. Natomiast te, które nie wzbudzają 
żadnych zastrzeżeń są procedowane bardzo szybko. Zapraszam na posiedzenie Komisji, aby 
to zobaczyć. Natomiast jeśli chodzi o jutrzejsze posiedzenie, to niestety są pewne priorytety. 
Ponieważ priorytetem jest jak najszybsze omówienie uwag zgłoszonych do Studium 
zmuszony byłem zwołać posiedzenie Komisji Planu Przestrzennego, Budownictwa, 
Urbanistyki i Architektury w dniu, w którym normalnie Komisja nie obraduje. Wiadomo, że 
zawsze będą jakieś kolizje i tego się nie da połączyć. Terminy pasują jednym radnym, innym 
nie. Proszę to zrozumieć. Odwołuję się do pewnych priorytetów. Jeśli priorytetem jest 
skończenie tych prac, to bardzo bym prosił, żeby temu to podporządkować. I to jest apel do 
wszystkich radnych”. 
 
Radny p. Władysław Skwarka powiedział: „Przepraszam bardzo, być może źle 
zrozumiałem, ale usłyszałem dokładnie, że p.J. Loba się cieszy, że 18 z 600 złożonych 
wniosków zostało już omówionych. Możliwe, że źle zrozumiałem, ale to co powiedziałem 
zrobiłem tylko i wyłącznie z życzliwości. Chodziło mi o to, aby Komisja Planu 
Przestrzennego, Budownictwa, Urbanistyki i Architektury jak najmniej się napracowała, a jak 
najwięcej wniosków rozpatrzyła. Proszę mi wybaczyć. Być może zabrzmiało to inaczej, ale 
chodziło mi o to, żebyśmy mogli przyjąć Studium jeszcze w obecnej kadencji, bo jeżeli na 
jednym posiedzeniu Komisji będzie rozpatrywanych 18 wniosków, to do rozpatrzenia 
wszystkich wniosków potrzeba będzie 33 posiedzeń”.  
 
Prowadzący obrady, przewodniczący Rady Miejskiej p. Tomasz Kacprzak przekazał 
komunikat, iż w sobotę 11 września br. radny p. Maciej Rakowski brał udział w 
Międzynarodowym Maratonie w Mińsku i zajął 28 miejsce z czasem 3 godz. 3 minuty  33 
sekundy. W swojej kategorii wiekowej (35-40 lat) zajął trzecie miejsce. /gratulacje i brawa/  
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Ad pkt 9 – Zamknięcie sesji.  
 
 
Wobec zrealizowania porządku obrad przewodniczący Rady Miejskiej p. Tomasz 
Kacprzak zamknął XCIV /nadzwyczajną/ sesję o godz. 16,55.  
 
 
 


